
PROTOKÓŁ  Nr XLIV/2010 
XLIV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 00 – zakończono o godzinie 16 45 
 
XLIV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLIV sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 
Nieobecny: radny Bogdan Barcik 
                         
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1.  Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2.  Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3.  Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4.  Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5.  Pani Krystyna Łapacz                 –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
6.  Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
7.  Pan Andrzej Zwolak                   - Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie 
8.  Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
9.  Pan Jerzy Bartnicki                     – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie 

10.  Pan Jan Pilczuk                           –Gminny Klub Sportowy „Relax” 
11. Pan Grzegorz Sawiński                - Klub Sportowy „Rodło” Trzciano  
 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż  Wójt Gminy Ryjewo wystąpił z wnioskiem o 
zmianę porządku obrad i uzupełnienie go o dodatkowe dwa punkt tj. podjęcie uchwały w 
sprawie  udzielenia z budżetu Gminy Ryjewo innej jednostce samorządu terytorialnego – 
Gminie Laskowa w powiecie limanowskim, województwie małopolskim – pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na remont dróg gminnych 
uszkodzonych w wyniku powodzi, która dotknęła tę Gminę w miesiącu maju i czerwcu 2010 
r. oraz podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XL/275/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach przyznawania i 
wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych. W związku z wnioskiem Przewodniczący Rady zaproponował 
uzupełnienie obrad o te punkty. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do proponowanej 
zmiany, lub czy są inne propozycje.  
Radni nie wnieśli innych uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
zaproponowaną zmianę.  



W głosowaniu jawnym jednogłośnie Rada Gminy dokonała zmian w porządku obrad w 
brzmieniu zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady :  
   
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja na temat bezrobocia w gminie Ryjewo. 
5. Działalność na rzecz rozwoju sportu w gminie – sport w  szkole. Działalność Gminnego 

Uczniowskiego Klubu Sportowego „BELLATOR”, Gminnego Klubu Sportowego w 
Ryjewie, Straszewskiego Klubu Sportowego „CZARNI”,   Klubu Sportowego „RODŁO” 
Trzciano oraz działalność stowarzyszenia NA PLUS. 

6. Informacja Wójta Gminy o  zaawansowaniu prac związanych z realizacją inwestycji 
gminnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic 
oraz liczby radnych wybieranych w okręgu dla przeprowadzenia wyboru radnego Gminy 
Ryjewo.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XLI/282/10 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Zakładu Budżetowego  „Pomezania” w 
Ryjewie.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/274/10 z dnia 24 lutego 2010 r. w 
sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany załącznika do Uchwały Nr 
XXXVIII/259/09 Rady Gminy Ryjewo z 25 listopada 2009 roku w sprawie dokonania 
zmiany załącznika do uchwały Nr IX/64/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 20 czerwca 2007 
roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryjewo na lata 
2007-2013”. 

12. Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barcice na lata 
2010-2017.  

13. Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmiany w  treści załącznika do uchwały 
XVIII/139/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 r. w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Trzciano. 

14. Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XVIII/137/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo.  

15. Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008-2015. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 
gruntowej  położonej  w miejscowości Barcice w gminie Ryjewo. 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej  własność Gminy 
Ryjewo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/305/10 w sprawie zaciągnięcia 
przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu gminy.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia z budżetu Gminy Ryjewo innej jednostce 
samorządu terytorialnego – Gminie Laskowa w powiecie limanowskim, województwie 



małopolskim – pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na remont 
dróg gminnych uszkodzonych w wyniku powodzi, która dotknęła tę Gminę w miesiącu 
maju i czerwcu 2010 r.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały XL/275/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
24 lutego 2010 r. w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach przyznawania i 
wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych. 

22. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
23. Interpelacje i zapytania radnych. 
24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
25. Wolne wnioski i informacje. 
26. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XLIII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XLIII sesji 
Rady Gminy z dnia 25 maja 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 
Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było 
żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr 
XLIIII z sesji Rady Gminy z dnia 25 maja 2010 roku. 
 
Ad.4 Informacja na temat bezrobocia w gminie Ryjewo. 
 
Informację przedstawił Pan Jerzy Bartnicki Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w 
Kwidzynie, który oznajmił iż na koniec m-ca maja bezrobocie w gminie Ryjewo wyniosło  
16,5%, w powiecie kwidzyńskim natomiast 10,5% i jest to bardzo dobry wynik. W Polsce na 
koniec maja bezrobocie wyniosło 12%.  Niestety gmina Ryjewo odznacza się najwyższym 
bezrobociem w całym powiecie kwidzyński. Na 3.446 osób bezrobotnych zarejestrowanych w 
Urzędzie 364 osoby pochodzą z terenu gminy Ryjewo. Urząd dysponuje 11 mln zł na 
finansowanie form aktywności zawodowej. W m-cu marcu na 146 zrefundowanych miejsc 
pracy, 14 dotyczyły mieszkańców gm. Ryjewo. Widać zdecydowanie tendencje spadkową 
jeśli chodzi o bezrobocie, w porównaniu do 2009 roku liczba bezrobotnych spadła o 1998 
osób.  Należy pochwalić się faktem iż powiat kwidzyński  odznacza się najniższym 
bezrobociem w województwie pomorskim. Niestety mimo zaangażowania dużych środków 
finansowych na aktywacje zawodową bezrobotnych, to niestety wciąż jest mało chętnych do 
pracy. Ta sytuacja najgorzej wygląda właśnie w gminie Ryjewo, gdzie trudno jest 
zmobilizować bezrobotnych do przyjęcia jakiejś oferty pracy.  
Radny Jerzy Paradowski zapytał z czym związany jest przestój w pierwszych miesiącach roku  
w pracach społeczno-użytecznych, czy nie można jakoś zmienić tego by nie było tak w 
przyszłym roku że ci bezrobotni przez okres 3 miesiąca byli bez pieniędzy? 
Pan Jerzy Bartnicki odpowiedział iż niestety są pewne formalności, których należy dochować 
i nie można najpierw wypłacić środków a później rozpoczynać procedurę. Zawsze na 
początku roku wprowadzane są pewne zmiany wiec należy się do nich dostosować.  
Radny Aleksander Grochowski zapytał dlaczego pewne firmy zatrudniając pracownika dają 
im umowę tylko na jeden miesiąc? 
Pan Jerzy Bartnicki odpowiedział iż zgodnie z prawem takie procedury są możliwe i nic na to 
się nie poradzi. Firma ta korzysta z pośrednika, takiej agencji, która sama zatrudnia 
pracowników i przekazuje ich tej firmie w sytuacji gdy ona wystąpi z takim 



zapotrzebowaniem. Na zachodzie agencje takie przekazują pracowników do różnych 
zakładów, jeśli w jednym skończą prace to mają zagwarantowaną dalej w innej firmie. U nas 
niestety tak jeszcze nie jest.  
 
Według braku dalszych pytań Przewodniczący podziękował Panu Jerzemu Bartnickiemu za 
udział w posiedzeniu.  
 
Ad.5 Działalność na rzecz rozwoju sportu w gminie – sport w  szkole. Działalność 
Gminnego Uczniowskiego Klubu Sportowego „BELLATOR”, Gminnego Klubu 
Sportowego w Ryjewie, Straszewskiego Klubu Sportowego „CZARNI”, Klubu 
Sportowego „RODŁO” Trzciano oraz działalność stowarzyszenia NA PLUS. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Krystynę Łapacz Dyrektor SP w 
Straszewie. Pani Dyrektor poinformowała iż w roku szkolnym 2009-2010 zajęcia z 
wychowania fizycznego odbywają się w szkole 4 godziny w tygodniu.  Jedna godzina 
wykorzystana jest na inne formy wychowania fizycznego takie jak wyjazd na basen, rajdy 
oraz gry zespołowe. Prowadzone są koła sportowe a także jesienią zajęcia z programu „ Sport 
po 16”. Ze względu na złe warunki bazowe czyli brak sali gimnastycznej zajęcia sportowe 
prowadzone są w dwóch dyscyplinach sportowych tj. piłka nożna oraz tenis stołowy.  
Młodzież szkolna bierze udział w  wielu konkursach i zawodach sportowych. Na terenie 
Szkoły organizowane są również turnieje sportowe oraz rajdy rowerowe.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący podziękował za przedstawione informacje i  poprosił o 
zabranie głosu Pana Andrzeja Zwolaka Dyrektora ZS w Ryjewie. 
 
 Pan Andrzej Zwolak poinformował iż w ZS odbywa się wiele zajęć sportowych zarówno dla 
klas sportowych jak i dla pozostałych. Organizowane są wyjazdy na basen dla wszystkich 
chętnych dzieci.  Dryżyny z ZS  odnoszą wiele sukcesów sportowych z takich bardziej 
liczących się osiągnięć należy na pewno zaliczyć zdobycie IV miejsca w  województwie. 
Największe sukcesy odnosi drużyna dziewcząt trenująca piłkę ręczną. Jest nimi ogromne 
zainteresowanie i kilka klubów chciałoby pozyskać nasze zawodniczki. Dzięki dobremu 
zapleczu w postaci dobrze wyposażonej hali sportowej możemy organizować wiele turniejów 
co dodatkowo rozsławia naszą miejscowość. Organizujemy również obozy sportowe na które 
zapisy robione są już na dwa lata na przód.  
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje i  
poprosił o udzielenie informacji Pana Jana Pilczuka z Gminnego Klubu Sportowego „Relax”. 
 
 Pan Jan Pilczuk poinformował iż  Relax Ryjewo w rozgrywkach piłki nożnej znajduje się w 
V lidze jako beniaminek, jeśli chodzi o seniorów.  Wszystko wskazuje na to, że drużyna ta 
utrzyma się nadal w V lidze, co bardzo cieszy.  Przyznana jest licencja na grę w V lidze ale 
gorzej jest z licencją na boisko i niestety najprawdopodobniej ponownie otrzymamy 
pozwolenie warunkowe, gdyż nasze boisko wymaga gruntownej modernizacji co miejmy 
nadzieje nastąpi w przyszłym roku. Oprócz drużyny seniorskiej są również dwie drużyny 
juniorów rocznik ’95 oraz ’96.  Finansowo nie jest za ciekawie dużo pomagają sponsorzy z 
naszego terenu, którzy zawsze są chętni wspomóc nasz Klub. Ostatnio udało nam się 
pozyskać nowych sponsorów z poza naszego terenu są to duże kluby sportowe grające w 
Ekstraklasie a są to Wisła Kraków i Lechia Gdańsk. Mamy cicha nadzieję, że w przyszłości 
tych drużyn będzie więcej.  
 



Wobec braku pytań Przewodniczący podziękował za przedstawione informacje i  poprosił o 
zabranie głosu Pana Grzegorz Sawińskiego z Klubu Sportowego „Rodło” Trzciano.  
 
Pan Grzegorz Sawiński poinformował iż drużyna z Trzciana w rozgrywkach piłki nożnej 
znajduje się w środku tabeli B klasy. W drużynie są osoby miejscowe. Jest przygotowane 
boisko,  radzimy sobie jakoś samemu we własnych możliwościach bo środki finansowe są 
mało. Korzystamy z sal w Liczu oraz w Janowie gdyż tam udostępniają mam salę za darmo. 
Niestety ze względu na brak środków finansowych na mecze jeździmy swoimi autami i co 
można to finansujemy ze środków prywatnych. Jest zainteresowanie młodych żeby utworzyć 
drużynę juniorską.  
 
Ad.6 Informacja Wójta Gminy o  zaawansowaniu prac związanych z realizacją 
inwestycji gminnych. 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, ustalenie ich 
granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu dla przeprowadzenia wyboru 
radnego Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła Uchwałę Nr XLIV/307/10 Rady Gminy Ryjewo w sprawie podziału gminy 
na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu dla 
przeprowadzenia wyboru radnego Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do 
protokołu.  
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany treści uchwały Nr XLI/282/10 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli.  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Sławomir Słupczyński Z-ca Wójta Gminy. Przewodniczący 
Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła Uchwałę Nr XLIV/308/10 w sprawie dokonania zmian treści uchwały Nr XLI/282/10 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 r. w sprawie trybu udzielenia i rozliczania dotacji 
dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Zakładu Budżetowego  „Pomezania” 
w Ryjewie.  
 
Projekt uchwały przedstawia Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy, która wyjaśniła iż 
chodzi o zmiany spowodowane zmiana ustawy o finansach publicznych. Przewodniczący 
Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania. 



 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła Uchwałę Nr XLIV/309/10 w sprawie przyjęcia statutu Zakładu Budżetowego  
„Pomezania” w Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/274/10 z dnia 24 lutego 2010 
r. w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła Uchwałę Nr XLIV/310/10 Rady Gminy Ryjewo w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XL/274/10 z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany załącznika do Uchwały Nr 
XXXVIII/259/09 Rady Gminy Ryjewo z 25 listopada 2009 roku w sprawie dokonania 
zmiany załącznika do uchwały Nr IX/64/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 20 czerwca 2007 
roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryjewo na lata 
2007-2013”. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/311/10 w sprawie dokonania zmiany załącznika do 
Uchwały Nr XXXVIII/259/09 Rady Gminy Ryjewo z 25 listopada 2009 roku w sprawie 
dokonania zmiany załącznika do uchwały Nr IX/64/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 20 
czerwca 2007 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryjewo 
na lata 2007-2013”. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Ad.12 Podjecie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barcice 
na lata 2010-2017.  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/312/10 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Barcice na lata 2010-2017. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  
 



Ad.13 Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmiany w  treści załącznika do uchwały 
XVIII/139/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 r. w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Trzciano. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/313/10 w sprawie dokonania zmiany w  treści 
załącznika do uchwały XVIII/139/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 r. w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Trzciano. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad.14 Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XVIII/137/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo.  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/314/10 w sprawie dokonania zmian w treści 
załącznika do Uchwały Nr XVIII/137/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 
13 do protokołu. 
 
Ad.15 Podjecie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008-2015. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/315/10 w sprawie dokonania zmian w treści 
załącznika do Uchwały Nr XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008-2015. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo 
nieruchomości gruntowej  położonej  w miejscowości Barcice w gminie Ryjewo. 
 



Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/316/10 w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę 
Ryjewo nieruchomości gruntowej  położonej  w miejscowości Barcice w gminie Ryjewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
  
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej  własność 
Gminy Ryjewo. 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/317/10 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej  własność Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/305/10 w sprawie 
zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego 
na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy.  
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Gutowski Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14  radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie ( za-14, przeciw -0, wstrzymało się - 0) Rada Gminy 
Ryjewo podjęła Uchwałę Nr XLIV/318/10 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/305/10 w 
sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy. Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do 
protokołu.  
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na rok 2010. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek Skarbnik Gminy. 
Przewodniczący Rady zauważył iż radni otrzymali dziś nową wersję projektu uchwały i różni 
się ona od tej którą omawiali tydzień temu na posiedzeniach komisji stałych. Przewodniczący 
Rady zapytał czym podyktowane było wprowadzenie kolejnych zmian w tym projekcie?  
 
Pani Małgorzata Zdunek odpowiedziała iż spowodowane było to podjętymi decyzjami na 
posiedzeniach komisji a mianowicie udzielenie dotacja na przejazdy wakacyjne nad morze 
oraz pomoc finansowa gminie, która ucierpiała podczas tegorocznej powodzi. Dodatkową 
zmianą jest ujęcie środków niewygasających. Z tego względu że prace związane z budową 



wodociągu się opóźniły odbiór prac i zapłata reszty należności nastąpi dopiero w miesiącu 
lipcu, dlatego też trzeba środki, które należy zapłacić przenieś z niewygasających na dochody.   
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za wyjaśnienia i wystąpił z pytaniem do radnych o 
ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła UCHWAŁĘ  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia z budżetu Gminy Ryjewo innej 
jednostce samorządu terytorialnego – Gminie Laskowa w powiecie limanowskim, 
województwie małopolskim – pomocy finansowej w formie dotacji celowej z 
przeznaczeniem na remont dróg gminnych uszkodzonych w wyniku powodzi, 
która dotkn ęła tę Gminę w miesiącu maju i czerwcu 2010 r.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIV/320/10 w sprawie  udzielenia z budżetu Gminy Ryjewo innej 
jednostce samorządu terytorialnego – Gminie Laskowa w powiecie limanowskim, 
województwie małopolskim – pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 
na remont dróg gminnych uszkodzonych w wyniku powodzi, która dotknęła tę Gminę w 
miesiącu maju i czerwcu 2010 r. Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały XL/275/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej 
– Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach przyznawania i 
wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski- Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  
podjęła UCHWAŁĘ  w sprawie   uchylenia Uchwały XL/275/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
24 lutego 2010 r. w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach przyznawania i 
wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych. Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 



Ad.22 Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.  
 
Ad.23 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Barbara Wolak podziękowała w imieniu swoim jak i zaproszonych gości za 
organizacje spotkania poświęconego Pani Anastazji Siwocho. 
Radna Barbara Wolak zwróciła uwagę na : 
- kąpielisko w Ryjewie, którego stan jest nieciekawy, radna zapytała czy nie można zrobić 
porządku na tym terenie by stało się ono bardziej atrakcyjne? 
- zarośnięte rowy przy ul. Mątowskiej; 
- wyjazd z Osiedla Leśnego, który zarośnięty jest krzakami, przez które jest mała widoczność;  
-  brak ławek przy ulicy Grunwaldzkiej od skrzyżowania z ul. Podgórną do ul. Szkolnej, czy 
jest możliwość ustawienia chociaż dwóch ławek, gdyż często widać iż starsze osoby 
podpierają się o drzewa żeby odpocząć? 
Radny Jerzy Paradowski podziękował Panu Wójtowi oraz jego Zastępcy za interwencje w 
Starostwie w sprawie budowy drogi powiatowej w Trzcianie. Dzięki tej interwencji sugestie 
mieszkańców zostały w końcu wysłuchane i uwzględnione. 
Radny Jerzy Paradowski zapytał czy Pan Roman Król w związku z podjętym statutem ZB 
„Pomezania”  czuje się na siłach by wypełniać należycie swoje obowiązki? Bo jeśli tak to czy 
w końcu  ktoś mógłby zająć się ciśnieniem wody w Trzcianie? 
Radna Bernadeta Łukaszewska zapytała: 
- czy jest możliwość zrobienia przy ośrodku zdrowia parkingu dla osób niepełnosprawnych, 
bo są trudności  i osoby takie musza często parkować bardzo daleko od ośrodka? 
- czy w związku z faktem przeprowadzenia przetargu na dowóz dzieci i wyboru nowego 
przewoźnika można zwrócić uwagę na stan techniczny autobusów oraz sposób przewożenia 
dzieci by nie było tak jak do tej pory że autobus jechał przeładowany ? 
 
Radna Małgorzata Misiak zgłosiła iż na terenie Ośrodka Zdrowia w Ryjewie konary drzew 
wchodzą już na linie energetyczne jak również  poprosiła by w miarę możliwości wykosić 
teren przy Ośrodku zdrowia w Straszewie.  
 
Ad.24 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Pan Józef Gutowski Wójt Gminy odpowiedział : 
Radnej Barbarze Wolak: 
- woda na kąpielisku będzie oczyszczona ale trudno jest tam zachować czystość bo do tej pory 
były tam i śmietniki i ławki ale niestety ktoś sobie zrobił na tej ławce ognisko  a śmietnik 
wyrzucił do wody; 
-  teren gminy jest sukcesywnie okaszany ale robią to tylko dwie osoby dlatego to trwa trochę 
dłużej, jak pracownicy skończą okaszać górny teren to wtedy wykoszą też przy Osiedlu 
Leśnym; 
- co do ławek to oczywiście jeśli będą środki finansowe to możemy o tym pomyśleć ale myślę 
że gorzej będzie z wytyczeniem miejsca na takie ławki bo już nie raz tak było, że ludzie nie 
chcieli mieć w sąsiedztwie swoich domów ławek, bo wszyscy wiemy z czym to się wiąże. 
- rowy przy ul. Mątowskiej powinny być po połowie okaszane przez właścicieli posesji 
graniczących z rowami oraz przez powiat. My staramy się co roku okaszać wiele rowów nie 
należących do nas ale tak naprawdę to nie powinniśmy tego robić bo właściciele tych rowów 
całkiem przestaną o nie dbać. 



Pan Sławomir Słupczyński dodał również iż na spotkaniu Zarządu Kryzysowego była 
rozmowa na ten temat i wszyscy właściciele rowów zarówno rolnicy, gmina, powiat i 
województwo  będą odpowiedzialni za wszelkie zaniedbania jakie maja miejsce. Trzeba też 
podkreślić że wszystkie prace jakie my wykonujemy przy koszeniu nie naszych rowów czy 
teraz w czasie akcji przeciwpowodziowej udrażnianiu nie naszych rowów naraża nas na 
koszty, których nam nikt nie zwróci.   
 
Pan Roman Król odpowiedział Radnemu Jerzemu Paradowskiemu iż fakt przyjęcia nowego 
statutu był związany tylko ze zmianą ustawy o finansach i chodziło o dodanie zwrotu iż jest to 
samorządowa jednostka. Tak naprawdę kompetencje kierownika nie zmieniły się i nadal są 
takie jak do tej pory.  
 
Radnej Bernadecie Łukaszewskiej: 
-rozpoczną się formalności związane z utworzeniem miejsca parkingowego dla 
niepełnosprawnych, 
- iż przeglądy robione są co pewnie czas przez Policję a jeśli chodzi o zbyt dużą liczbę dzieci 
to nic się nie poradzi na to jeśli nagle  przyjdzie 50 dzieciaków a miejsc jest 30. Zdarzyło się 
że opiekunowie byli szarpani gdy nie chcieli wpuścić do autobusu większej liczby dzieci a 
wiadomo że wszyscy chcą jechać od razu. 
 
Ad.25 Wolne wnioski i informacje. 
 
Sołtys sołectwa Pułkowice wystąpił z pytaniem czy robione jest cos w kierunku 
zwodociągowania sołectwa Pułkowice? 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział iż owszem było spotkanie z projektantem, który 
przygotował wstępny projekt linii wodociągowej oczywiście to, że jest wstępny projekt nie 
znaczy, że zaraz będziemy robić wodociąg. Ale na pewno jest bliżej do realizacji. 
 
Sołtys sołectwa Straszewo Pani Janina Pelcer poinformowała iż przy wjeździe do Straszewa 
od strony Klecewka przy przystanku autobusowym jest złamane drzewo, które zagraża w 
szczególności gdy kierowca chce wykonać manewr mijania.  
 
  
Ad.26 Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLIV sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 
 
 


